
استقبال باشكوه مردم از ملي پوشان واليبال
هدف بعدي موفقيت در المپيك است

صبح ديروز، فرودگاه امام ش�اهد اس�تقبال باش�كوه مردم از تيم 
ملي واليبال ايران بود. تيمي كه ره�اوردش مدالي برنزين از ژاپن 
بود، برنز هفتمي�ن دوره رقابت هاي واليبال ج�ام قهرمانان بزرگ 
م�ردان جهان كه در س�ومين حض�ور ايران به دس�ت آم�ده بود. 
جام قهرمانان قاره ها، يك فرصت طلايي بود، اي��ن را كولاكويچ هم به 
خوبي مي دانست كه بعد از پايان مسابقات تأكيد داشت حالا فقط وقت 
جشن گرفتن است. بعد از ناكامي در ليگ جهاني، نارضايتي هايي از تيم 
ملي وجود داشت، اما برنز جام قهرمانان قاره ها توانست مردم را با واليبال 
آشتي دهد و اين را مي شد از استقبال باشكوه آنها در فرودگاه ديد، وقتي 
صبح ديروز خود را براي خوش��امدگويي به ملي پوشان  به فرودگاه امام 
رسانده بودند، هرچند كه در اين بين جاي معروف، كاپيتان تيم ملي و 
عبادي پور خالي بود. البته گفته شد عبادي پور براي حضور در تمرينات 
تيم باشگاهي خود در لهستان عازم اين كش��ور شده، اما پاسخي بابت 

غيبت معروف در بين كاروان تيم ملي داده نشد. 
   هدف از همين امروز المپيك2020 است

داورزني هم آمده بود. او حالا ديگر رئيس نيست و بيشتر معاون وزير ورزش 
به حساب مي آيد، اما همچنان تا انتخاب رئيس جديد، سرپرست و همه كاره 
واليبال است، پس حضورش در مراسم استقبال طبيعي به نظر مي رسيد، 
حتي خوشحالي بي حد و حصرش كه نش��ان از رضايت او بابت نتايج رقم 
خورده داشت: »ايران فقط و فقط به قهرمان المپيك باخت و در چهار ديدار 
ديگر به پيروزي رسيد، اما هدف ما فراتر از اين حرف هاست. هدف واليبال 
ايران در المپيك 2020 رفتن به جمع چهار تيم برتر جهان اس��ت. مردم 
انتظار دارند كه تيم ملي واليبال در هر رويدادي خوب نتيجه بگيرد. حتي 
اگر مقابل قهرمان المپيك به ميدان برود. به همين دليل كار سختي در پيش 
داريم، اما با همت، تعصب و غيرت ملي پوشان مطمئن هستيم كه آينده 
خوبي در واليبال داريم و با كار، تلاش و توجه و همچنين پشتوانه سازي، 
مي توانيم به هدفمان برسيم. برنامه هاي خوبي داريم، جوانان مستعدي را 
هم آماده تزريق به تيم ملي كرديم و تا المپيك 2020 طبق برنامه ها60 بازي 
انجام خواهيم داد، چراكه در ادامه بايد همين روند موفقيت آميز را در پيش 
بگيريم. برنز اين مسابقات اتفاق خوبي بود. تيم ملي واليبال ايران در نخستين 
حضورش با سرمربيگري حسين معدني پنجم و در دومين حضورش چهارم 
شد. البته آن دوره هم مي توانستيم مدال بگيريم اگر امتيازدهي به اين شكل 
بود. چون ايتاليا را برده بوديم اما مهم رسيدن به هدف است كه رسيديم و 

حالا بايد در پي اهداف بزرگ تري باشيم.«
   اين موفقيت بايد تا المپيك ادامه پيدا كند

موسوي، سرعتي زن تيم ملي هم سرمست از نتايج رقم خورده، واليبال 
ايران را قطاري در حال حركت توصيف مي كند كه تا رسيدن به ايستگاه 
توقف نخواهد داش��ت: »واليبال ايران سال ها براي كسب مدال جهاني 
تلاش كرده، چندين مرتبه هم تا پاي كس��ب مدال پيش رفته، اما در 
نهايت ناكام مانده اس��ت. خوشحالم كه اين بار دس��ت خالي نمانديم، 
هرچند كه مي توانستيم به مدالي خوشرنگ تر دست يابيم، اما اندكي كم 
آورديم، ولي شك ندارم اگر اين روند ادامه پيدا كند در آينده مي توانيم 
نتايج بهتري كسب كنيم. نمي توان آينده را پيش بيني كرد، اما اميدوارم 

اين درخشش تا المپيك ادامه پيدا كند.« 
محمدجواد معنوي نژاد، دريافت كننده قدرتي تيم   ملي نيز معتقد است كه 
اين مدال در تاريخ واليبال ايران به يادگار مي ماند: »از اولين ديدار هدفمان 
اين بود كه بهترين عملكرد خود را پس از نتايج ضعيف ليگ جهاني ارائه 
كنيم و با جبران آن نتايج دوباره مردم را با واليبال آشتي دهيم. براي همه 
نتيجه مهم بود نه حضورشان در ميدان، اما هر كدام كه به زمين فرستاده 
مي شديم،  تلاش مي كرديم تا بهترين عملكرد خود را ارائه دهيم و بدون 
ضعف بازي كنيم. هدفمان يكي بود و فكر مي كنم كه اين مدالي كه كسب 

شد، براي هميشه در تاريخ واليبال ايران به يادگار مي ماند.« 
سامان فائزي، سرعتي زن جوان تيم   ملي نيز با تأكيد بر سطح بالاي اين 
رقابت ها موفقيت در آن را نتيجه برنامه هاي تيم ملي خواند: »كادر فني 
برنامه هاي خوبي براي افزايش اعتماد به نفس بازيكنان در پيش گرفته 
بود و همين نكته باعث شد تا بازيكنان هم در طول بازي ها به آمادگي 
ذهني كامل براي پي��روزي در هر بازي برس��ند. در كل از اعتمادي كه 
كولاكوويچ به من داشت بسيار خوشحالم و اميدوارم با عملكردم بتوانم 

جواب اين اعتماد را بدهم.«

 تفكر حرفه اي 
جايي در مديريت مديرنماها ندارد

زمان��ي كه تفك��ر حرف��ه اي جايگاهي در 
مديريت نداش��ته باشد، بايد ش��اهد بروز 
هرگونه رفتاري باشيم. درست مثل اتفاقات 
برنامه نود و بحث هايي كه بين مديرعامل، 
عضو هيئت مديره و سرمربي استقلال روي 
آنتن زنده تلويزيون به وجود آمد. در ورزش 
حرفه اي تفكرات بر پايه احترام متقابل است، 
اما متأس��فانه برخي مديرنما ها رفتار هايي 
دارند ك��ه در آن مديريت حرف��ه اي ديده 
نمي شود. پاسخ اين رفتار مديرنما ها را بايد مسئولاني بدهند كه اين افراد را 
منصوب كرده اند. متأسفانه براي انتصاب مديران ورزشي دسته چندم كسي 
پاسخگو نيست. وقتي مسئولان يكديگر را هدف قرار مي دهند، يعني اينكه 
مديريت »شاه سلطان حسيني« در ورزش مد شده و هيچ كس نمي خواهد 
كاري كند كه بقيه از او ناراحت شوند، چون مي خواهند از نردبان مديريت بالا 
بروند و براي خودشان وجاهت ايجاد كنند. متأسفانه در مديريت استقلال 
افرادي حضور دارند كه دم از تجربه مي زنند، اما رفتار آنها نشان مي دهد در 
۳0 سال گذشته خودشان متوقف شده اند. هيئت مديره و مديرعامل حق 
دارند در خصوص مسائل استقلال تصميم گيري كنند، اما نمي توانند مربي 
را تحقير يا تهديد كنند. اين درست نيست كه همه اتفاقاتي را كه در هيئت 
مديره رخ مي دهد در رسانه ها بخوانيم، چون باعث ايجاد تشويش اذهان 
عمومي مي شود. اينكه مي گويند دليل كنار گذاشتن رحمتي خنده هاي 
او روي نيمكت استقلال در زمان پنالتي پارس  بوده، چه توجيهي مي تواند 
داشته باش��د؟! از كجا معلوم خنده هاي رحمتي از تأسف نبوده است؟ در 
واقع اين تفكرات مخدوش اس��ت كه باعث مي شود چنين برداشت هايي 
صورت گيرد. در خصوص بركناري منصوري��ان هم فكر نمي كنم در اين 
مقطع تصميم درستي باشد. زمان مرحوم حجازي هم اين اتفاقات رخ داد. 
منصوريان در اوايل فصل گذشته هم نتوانست عملكرد خوبي داشته باشد، 
اما در نهايت استقلال نايب قهرمان شد. بايد به او فرصت داد چون اگر هر 
مربي ديگري جايگزين منصوريان شود مي تواند اين بهانه را داشته باشد كه 
تيم را او نبسته است. نبايد احساسي برخورد كرد. شرايط مي تواند در ادامه 

بهتر شود و در اين وضعيت بركناري منصوريان تصميم درستي نيست.

مدالم را به شهيد حججي تقديم مي كنم
بان��وي اول تيروكم��ان اي��ران م��دال 
قهرمان��ي رقابت هاي جهان��ي خود را 
به خانواده ش��هيد مدافع حرم محسن 
حججي تقدي��م كرد. زه��را نعمتي در 
اين خصوص گف��ت: »امنيتي كه امروز 
در كشور ما حكمفرماس��ت، مديون از 
خودگذشتگي شهدا و خانواده آنهاست. مي خواهم با اين اقدام از 
زحمات اين شهداي گرانقدر و ايثار و گذشت خانواده هاي گرامي 
آنها قدرداني كنم، به همين خاطر مدال مسابقات قهرماني جهان 
را به خانواده شهداي مدافع حرم به ويژه خانواده شهيد محسن 
حججي تقديم مي كنم.« نعمتي در جريان رقابت هاي قهرماني 
جهان در چين به يك مدال طلا در ريكرو و يك نش��ان برنز در 

رقابت هاي ميكس تيمي دست يافت.

كشتي طوفان زده 
شيوا نوروزي

   فوتبال
استقلال منصوريان 
ب�راي آنك�ه جان 
سالم به در ببرد بايد ذوب آهن را با شكست از 

آزادي بدرقه كند.
 اولين بازي هفته هفتم ليگ برتر در حالي امشب 
برگزار مي شود كه دعوا در اردوگاه آبي به شدت 
بالا گرفته و كار به افش��اگري هاي شبانه اعضاي 
هيئت مديره و سرمربي عليه يكديگر هم كشيده 
شده است. با همه جار و جنجالي كه در برنامه نود 
به راه افتاد، بالاخره معلوم نشد عامل اخراج موقت 
مجتبي جباري و مهدي رحمتي چه كسي بوده! 
بعد از اين افش��اگري و قبل از بازي با ذوب آهن 
نه رحمتي در تمرين حاضر ش��د و ن��ه عليرضا 
منصوريان در كنفرانس خبري شركت كرد. روز 

گذشته همچنين خبري مبني بر ناراحتي شديد 
وزير ورزش از درگيري هاي لفظي در برنامه نود 
منتشر ش��د و حتي داورزني، معاون سلطاني فر 
نيز احتم��ال تغييرات در مديري��ت و كادر فني 

استقلال را رد نكرد. 
عباس ملكي همان عضو هيئت مديره استقلال است 
كه با ادعاهايش داد سرمربي، رحمتي و افتخاري را 
درآورد. موضوع كنار گذاش��تن رحمتي و جباري 
سؤال جنجالي بود كه پاسخ جنجالي ملكي را در پي 
داشت: »اگر نام من نمي آمد، روي خط نمي آمدم. 
در مورد جباري افتخاري گفت من به رختكن رفتم 
و جباري به زمين اعتراض كرد. همچنين جباري 
به افتخاري گفت كه به استقلال آمدم تا پول هايم 
را بگيرم. اين موضوع را افتخاري در هيئت مديره 
گفت و بارها اشاره كرد كه مخالف حضور جباري 

در تيم بوده اس��ت. درباره رحمتي نيز منصوريان 
پس از بازي با پارس جنوبي گفت كه به دليل بازي 
با ذوب آهن و اختلاف رحمتي و قلعه نويي تصميم 
گرفتم او را نيمكت نش��ين كنم، چون نمي ش��د 
ناگهاني اين تصميم را گرفت، حسيني در اين بازي 
شركت كرد تا سابقه بازي داشته باشد. منصوريان 
گفت كه رحمتي بعد از اي��ن موضوع قهر كرد، در 
جلسه فني نيامد و در صحنه پنالتي پارس جنوبي 
نيز خوشحالي كرد. ما به منصوريان گفتيم اگر اين 
دو نفر معضل استقلال هستند، ما به شما كمك 
مي كنيم. اي��ن قضيه با هماهنگ��ي منصوريان و 
افتخاري بود و آنها در جري��ان بودند. منصوريان 
درباره كنار گذاشتن رحمتي موافق بود، اما درباره 
جباري موافق نبود، ولي مقاومتي هم نكرد. درباره 

جباري نيز افتخاري موافق بود.«

  تقاضاي كمك از افتخاري
سرمربي اس��تقلال كه اين روزها به سوژه اصلي 
فوتبال ايران تبديل شده با موضع گيري سخت 
عليه عضو هيئ��ت مديره از مديرعامل باش��گاه 
خواس��ت تا حقيق��ت را آش��كار كن��د. عليرضا 
منصوريان در گفت وگوي تلفني ب��ا برنامه نود، 
ملكي را متهم به دروغگوي��ي عليه خودش كرد: 
»افتخاري از من سؤال كرد مشكل تيم چيست 
و من گفتم اس��ترس. ضمن اينك��ه من تصميم 
گرفتم به دليل مشكلات عديده مهدي رحمتي و 
مشكلات پدر او از حسين حسيني استفاده كنم 
و طبيعي اس��ت كه به دليل مشكلات رحمتي با 
مربي ذوب آهن، در بازي بعدي حسيني بازي كند 
مناسب تر است. آقاي افتخاري آيا من گفتم مهدي 
رحمتي به گل خورده ما خنديده است؟ آيا ملكي 
نگفت ما تصاويري داريم كه رحمتي باخت تيم را به 
تمسخر گرفته است؟ آيا من نگفتم دست گذاشتن 
روي اين دو بازيكن تيم ما را ب��ه هم مي زند؟ آيا 
ملكي به عبداللهي نگفت رحمتي و جباري حق 
آمدن به تمرين را ندارند و ما اقتدار هيئت مديره 
را مي خواهيم.« بحث خوشحالي سنگربان آبي ها 
بعد از دريافت گل دوم از پارس جنوبي در شرايطي 
از سوي عضو هيئت مديره استقلال مطرح شد كه 
عكس هاي منتشر ش��ده در رسانه ها خلاف آن را 
نش��ان مي دهد. مهدي رحمتي كه يكي ديگر از 
مهمانان تلفني برنامه نود بود از اينكه با آبروي او 
بازي شده به شدت گلايه كرد: »نبايد اين رفتار را 
مي كردند. آقاي افتخاري تكليف ما را روشن كنيد. 
دو زانوي مجتبي جباري در اين باش��گاه خراب 
شده است. منصوريان مي تواند هر تصميمي براي 
من بگيرد. او ديد كه من روي نيمكت نشستم. الان 
بايد تكليف خنديدن من مشخص شود. من آبرويم 

را از سر راه نياورده ام.«
  تأييد شب زنده داري

رضا افتخاري كه تمام تلاش��ش را كرد تا حقايق 
استقلال علني نشود در بخشي از صحبت هايش 
واقعيتي را تأييد كرد كه يك��ي از معضلات مهم 
فوتبال ايران به ش��مار مي رود. مديرعامل آبي ها 
با اينكه معتقد بود مشكلات دروني باشگاه نبايد 
رس��انه اي ش��ود در واكنش به اظهارنظر عادل 
فردوسي پور مبني بر اينكه »س��اعت نزديك 2 
بامداد اس��ت و بازيكنان استقلال خواب هستند 
و برنام��ه را نمي بينند« با لبخن��دي تلخ گفت: 
»بازيكنان استقلال شب زنده دار هستند و صبح ها 
مي خوابند!« نكت��ه مهمي كه باز ه��م در ميان 

هياهوها ناديده گرفته شد. 

 حيف و ميل بودجه ورزش 
به پاي حضور در مسابقات بي كيفيت

سال هاست كه مسئولان و متوليان ورزش كشورمان از كمبود بودجه و 
امكانات گلايه مي كنند و مشكلات، كاستي ها و انتقادهاي قهرمانان را به 
نداشتن منابع مالي كافي ربط مي دهند، هرچند نمي توان منكر كمبود 
زيرساخت و امكانات كافي براي ورزشكاران شد. بديهي است كه با توجه 
به پتانسيل بالاي استعدادهاي ورزشي در ايران، ورزش شايسته بودجه 
و اعتبار بيشتري است و قهرمانان و مدال آوران ايران كه در سخت ترين 
وضعيت آماده س��ازي براي بالا بردن پرچم كش��ورمان افتخارآفريني 
مي كنند، لياقت توجه بيشتري چه از حيث ساپورت مالي و چه در اختيار 

داشتن امكانات اردويي و تمريني دارند. 
 با وجود اين به نظر مي رسد وضعيت نامناسب ورزش از حيث كمبود اعتبار 
تنها دليل شرايط حاكم بر ورزش ايران نيست و علت چنين وضعيتي را بايد 
در جاهاي ديگري جست وجو كرد. يكي از مهم ترين دلايلي كه مي توان 
در اين رابطه برشمرد، عدم مديريت بودجه تخصيص يافته براي ورزش 
است. در صورتي كه بودجه در نظر گرفته شده، در زمان و مكان مورد نياز 
هزينه شود، مي توان شرايط بسيار بهتري را براي ورزش كشور چه از نظر 
تأمين مالي ورزشكار و چه امكانات ورزشي تأمين كرد. با اين حال همانطور 
كه اشاره شد به نظر مي رسد ورزش كشورمان گرفتار حيف و ميل همان 
بودجه در نظر گرفته شده و عدم مديريت هزينه ها در ورزش شده تا نتوانيم 
از بودجه  تخصيص يافته به بهترين نحو و با بيشترين بازده استفاده كنيم. 

بازي هاي داخل س��الن آس��يا كه اين روزها در تركمنس��تان در حال 
برگزاري اس��ت، نمونه عيني عدم مديريت بودجه و هزينه هاي ورزش 
است، مس��ابقاتي كه در رده بازي هاي برگزار شده در س��طح آسيا، از 
كيفيت و سطح نازل تري نسبت به بازي هاي آسيايي برخوردار و كمتر 
كشور آسيايي اس��ت كه براي حضور در چنين رقابت هايي كه از سطح 
پاييني برخوردار است، هزينه هاي كلاني انجام دهد و اكثريت ورزشكاران 
مطرحش را راهي اين مسابقات كند. برخلاف اكثر كشورهاي آسيايي، اما 
در ايران نگاه به حضور در چنين رقابت هايي طور ديگري است و كيفيت 
و سطح مسابقاتي كه ورزشكاران كشورمان شركت مي كنند، از اهميت 
زيادي براي متوليان ورزش برخوردار نيست و اين نوع نگاه سبب مي شود 
تا هزينه هاي چندده ميلياردي براي اعزام يك كاروان چندصد نفره به 

چنين مسابقاتي از حساب ورزش پرداخت شود. 
هزينه هاي كلان كميته ملي المپيك و وزارت ورزش براي ش��ركت در 
رقابت هاي داخل سالن آسيا كه سطح نازلي دارد، در شرايطي است كه 
خروجي اين هزينه چيزي جز حيف و ميل همان بودجه اندک ورزش 
نيست. برخلاف بيشتر كش��ورها، كاروان ۳00 نفره ايران در حالي در 
اين مسابقات شركت كرده كه تيم هاي مختلف ايران در اكثر رشته ها با 
نفرات اصلي و شاخص شان در اين مسابقات حضور دارند و اين در حالي 
است كه اكثر كشورها بدون قهرمانان خود و با ورزشكاراني رده چندم 
و بسيار جوان در رقابت هاي داخل سالن آسيا شركت كرده اند، هرچند 
اعزام ورزش��كاران به رقابت هاي مختلف مي تواند ب��ه تجربه آنها براي 
افتخارآفريني كمك كند، اما شركت در مسابقاتي مانند بازي هاي داخل 
سالن آسيا كه رقيبان ضعيف و نه چندان قدرتمندي در آن حضور دارند، 
خروجي خاصي براي ورزش ندارد و نتيجه آن تنها حيف و ميل بودجه اي 

است كه مي توانست در جاي ديگري خرج شود. 
علاوه بر اين، حضور تعداد زيادي از رؤساي فدراسيون ها و مسئولان كميته 
ملي المپيك و وزارت ورزش در كشور تركمنستان براي تماشاي بازي هاي 
داخل سالن آسيا، وجهه ديگري از حيف و ميل بودجه ورزش است كه تنها 
مختص اين مسابقات نيست و در رقابت هاي ديگر هم يكي از انتقاداتي كه 
مي شود حضور بي شمار افراد سياهي لشكر و توريست در قالب مدير با هزينه 
بيت المال در رقابت هاي بين المللي است، مسئله اي كه هزينه هاي زيادي را 

آن هم بدون اينكه نتيجه اي داشته باشد به كشور تحميل مي كند. 
حيف و ميل بودجه ورزش در اعزام ورزشكاران به رقابت هاي بي كيفيت 
و همچنين حضور پررنگ رؤس��اي فدراسيون ها و مس��ئولان وزارت و 
كميته در سفرهاي خارج از كشور در حالي هزينه هاي زيادي از ورزش 
ايران را به دليل عدم مديريت بودجه مي بلعد كه مي توان اين بودجه را 
در جاهاي ديگري كه ورزش بيشتر به آن احتياج دارد، هزينه كرد. به هر 
حال ورزش كشورمان از نظر زيرساختي و امكانات مشكلات كمي ندارد 
و با مديريت بودجه اي كه براي ورزش در نظر گرفته شده، مي توان اين 
پول را براي فراهم آوردن شرايط ايده آل براي قهرمانان و شركت آنها در 
مسابقات باكيفيت خرج كرد، امري كه به طور قطع نتيجه بيشتري براي 
ورزش خواهد داشت و خيلي از مشكلاتي را كه اين روزها ورزش به دليل 
كمبودهاي مالي با آن درگير است، حل خواهد كرد. البته به شرطي كه 
مديران ورزش به جاي از اين هواپيما به آن هواپيما ش��دن و سفرهاي 

ماركوپولي شان، كمي درس مديريت بودجه را پاس كنند!
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  چـهـره ها 

88498432سرويس ورزشي

بازگشت كفاشيان به اصل خويش
ب��ا نزديك ش��دن ب��ه زم��ان برگزاري 
انتخابات كميته ملي المپيك برخي از 
چهره هاي ورزشي سعي دارند با حضور 
در هيئت رئيسه فدراسيون هاي مربوط 
ش��رايطي را فراه��م كنند ك��ه در اين 
انتخابات هم به جايي برس��ند، هرچند 
كه خودشان به شدت اين مس��ئله را تكذيب مي كنند. از جمله 
اين افراد علي كفاش��يان است كه قرار اس��ت در هيئت رئيسه 
فدراسيون دووميداني حضور داشته باشد، اما خودش مي گويد: 
»قرار است هر جا توانستم كمك كنم و اصلًا كار اجرايي نخواهم 
داش��ت و تمام توانم را در فوتبال و فوتس��ال مي گذارم.« جالب 
اينجاست كه كس��ي از آقاي هميش��ه خندان نپرسيد پس چرا 

اصلًا قبول كرديد كه عضو هيئت رئيسه باشيد!

حضور در ورزشگاه اولويت زنان  نيست
بانوان به ورزشگاه بيايند يا نه، اين سؤال 
و حاش��يه اي اس��ت كه اين روزها ذهن 
خيلي ها را به خود معطوف كرده اس��ت. 
سؤالي كه مهدي تاج، رئيس فدراسيون 
فوتبال در پاسخ به آن مي گويد: »قبلًا هم 
گفته ام سياست ما در اين خصوص همان 
سياست وزارت ورزش است و تا زماني كه امكانات سخت افزاري 
و نرم افزاري فراهم نشود و شرايط حضور بانوان مقدور نباشد، اين 
اتفاق نمي افتد. من حتي اين موضوع را در مراسم افتتاحيه ورزشگاه 
امام رضا)ع( هم گفتم، هيچ حرف جديد يا اظهارنظر تازه اي هم در 
اين خصوص وجود ندارد.اين مسئله اولويت  زنان جامعه نيست. 
تا فراهم شدن شرايط ايده آل پاي آن هستيم و نمي توانيم اجازه 

حضور بانوان را در ورزشگاه ها بدهيم.«

دنيا حيدري

ريبري قيد 160 ميليارد را زد
سوپرليگ چين بهشت ستارگان رو به افول فوتبال دنياست. بسياري 
به پيشنهاد چيني ها پاسخ مثبت مي دهند تا حداقل در سال هاي 
پاياني فوتبالشان بتوانند پول هنگفتي به جيب بزنند. البته برخي 
هم مثل فرانك ريبري اين پيشنهادها را رد مي كنند. گفته مي شود 
چيني ها براي به خدمت گرفتن ريبري مبلغي معادل 160 ميليارد 
تومان )40 ميليون يورو( پيش��نهاد كرده بودند، اما اين فرانسوي 

حضور در بايرن مونيخ را به دريافت اين پول ترجيح داد.

مالك قطري باشگاه پاري سن ژرمن فرانسه در جريان دعواي نيمار و 
كاواني به دفاع از بازيكن برزيلي تيمش پرداخت. ناصر الخليفي شيفته 
خريد 222 ميليون يورويي خود است، بنابراين قابل پيش بيني بود كه 
نيمار با پشتوانه حمايت او خيلي راحت به كاواني اروگوئه اي حمله كند 
و عليه او حرف بزند. جالب تر اينكه الخليفي به كاواني در خصوص ادامه 
درگيري و دعوا با نيمار هشدار داده است. شنيده  ها حاكي از آن است 
كه كاواني حتي به كميته انضباطي باشگاه نيز احضار خواهد شد. از ديد 
ناصر الخليفي در هنگام اعلام ضربه پنالتي به سود پاري سن ژرمن مقابل 

ليون اين كاواني بوده كه بايد كنار مي رفته تا نيمار پنالتي بزند، با اين 
اظهارنظر به نظر مي رسد روزهاي سختي پيش روي بازيكن 65 ميليون 
يورويي PSG باش��د. جالب تر اينكه روزنامه اكيپ هم در گزارشي از 
درگيري اين دو ستاره در رختكن تيم خبر داده، درگيري لفظي كه با 
مداخله سيلوا خاتمه پيدا كرد، اما كار به صفحات اجتماعي كشيده شد. 
با اين حال كاواني معتقد است كه اين چيزها در فوتبال طبيعي است 
و او با نيمار مشكلي ندارد، اظهارنظري كه به نظر مي رسد بي تأثير از 

دخالت هاي رؤساي باشگاه و حمايت آنها از نيمار نباشد.

توصيه مسي به دلوفئو
بعد از مصدوميت دمبله ، دلوفئو  جانش��ين وي ش��ده و  در اين 
راه ليونل مس��ي، فوق س��تاره بارس��ا نيز به كمك دلوفئو آمده و 
توصيه هايي به او كرده است. مس��ي به دلوفئو گفته كه به سمت 
راست زمين برود تا اين قس��مت از نظر دفاعي هم تقويت  شود و 
مهم تر اينكه او براي پاس دادن دو بازيكن را نزديك خودش داشته 
باش��د يعني هم آلبا و هم دلوفئو. اين توصيه هاي جالب مسي در 

جريان بازي با ختافه جواب داد و بارسا بازي را برد.

فرديناند بوكسور مي شود
برخي رسانه هاي انگليسي مدعي شده اند كه ريو فرديناند، مدافع 
پيشين منچستريونايتد و تيم ملي انگلستان به زودي وارد دنياي 
بوكس حرفه اي مي ش��ود. البته او بايد دوره ه��اي مخصوصي را 
سپري كند تا بتواند به عنوان يك بوكسور حرفه اي شناخته شود، 
اما ظاهراً او مشكلي بابت اين كار ندارد، چراكه پس از پايان دوران 
بازيگري اش به صورت منظم در سالن هاي بدنسازي حضور داشته 

و آمادگي بدني اش را حفظ كرده است.

حمايت الخليفي از نيمار

ژنرال قرباني استقلال مي شود؟!
كشتي طوفان زده منصوريان رودرروي ذوب آهن قلعه نويي

سعيد احمديان

بازي نمادين چوگان در ميدان نقش جهان
بازي نمادين چوگان با هدف حمايت از ثب��ت جهاني اين ورزش به نام 
ايران در مي��دان نقش جهان اصفهان برگزار ش��د. اين رقابت عصر 27 
شهريورماه بين دو تيم ميراث فرهنگي و نقش جهان در قالب تيم هاي 
سه نفره متش��كل از چوگان بازان اصفهاني برگزار شد. استقبال مردم 
علاقه مند به چوگان و همچنين جهانگردان حاضر در ميدان نقش جهان 
به حدي بود كه به دليل ازدحام تماشاچيان بازي دقايقي متوقف شد. 
اعضاي هيئت چوگان استان اصفهان و مجموعه فرهنگي ورزشي چوگان 
نقش جهان اصفهان در حين مسابقه اقدام به ثبت نام متقاضيان شركت 

در دوره هاي آموزشي اسب سواري و چوگان كردند. 

اميررضا واعظ آشتياني

مديرعامل سابق باشگاه استقلال 

تكواندو در المپيك ماندني شد
در جلسه كميته بين المللي المپيك حضور تكواندو در بازي هاي المپيك 
2024 قطعي شد. پس از برگزاري جلسه كميته بين المللي المپيك كه در 
ليماي پرو برگزار شد، تكواندو بار ديگر و براي ششمين دوره در بازي هاي 
المپيك جايگاه خود را حفظ كرد. دكتر چو، رئيس فدراس��يون جهاني 
تكواندو در اين رابطه گفت: »بسيار مفتخريم كه بار ديگر تكواندو در برنامه 
بازي هاي المپيك جاي��گاه خود را حفظ و اين امر ثاب��ت كرد كه تكواندو 

مشاركت خوبي را در برنامه هاي المپيكي داشته است.«
------------------------------------------------------------

درياچه كم عمق آزادي و مشكلات قايقران ها
به دليل برداشت بيش از اندازه آب از درياچه آزادي سطح آب اين مجموعه 
ورزشي به شدت پايين آمده و مش��كلات زيادي را براي قايقران ها ايجاد 
كرده، چراكه پارو زدن در ارتفاع كم آب سخت مي شود. اين در حالي است 
كه ملي پوشان آب هاي آرام مهرماه و ملي پوشان كانوپولو آبان ماه راهي 
مسابقات قهرماني آسيا مي شوند و بايد اين روزها بدون دغدغه تمرين كنند، 

اما به دليل سهل انگاري مسئولان در شرايط سختي  قرار دارند.

ديبالا جانشين مسي و رونالدو؟
با نزديك شدن به سال هاي پاياني فوتبال و درخشش دو فوق ستاره بارسلونا و رئال مادريد 
حالا همه چشم انتظار معرفي ستاره اي تازه در فوتبال دنيا هستند. ليونل مسي و كريستيانو 
رونالدو نزديك به يك دهه است كه تمامي افتخارات فوتبال اروپا را به خود اختصاص داده  اند 
و اجازه خودنمايي به بازيكن ديگري را نداده اند، اما حالا با افزايش سن و نزول قدرت كيفي 
و كمي اين دو ستاره فوتبال جهان بايد منتظر ظهور پديده اي ديگر بود. اين روزها بحث 

درخشش پائولو ديبالا، ستاره جوان آرژانتيني يوونتوس مسئله روز رسانه هاي ورزشي 
اروپاست. ديبالا را بدون ترديد بايد شاه كليد درخشش يوونتوس عنوان كرد. او موتور 
گلزني بانوي پير است و در طول چهار هفته گذشته از سري A تاكنون شش گل 
براي يووه به ثمر رسانده است. بي شك ادامه اين روند رو به جلو و فوق العاده باعث 
خواهد شد كه جوان اول اين روزهاي يووه در بازار نقل و انتقالات تابستان آينده يكي 
از پرمشتري ترين بازيكنان باشد، مسئله اي كه سران يووه نيز حتماً به آن واقف و از 
همين حالا به فكر ارائه يك قيمت دور از ذهن و بسيار بالا براي فروش شماره 10 
جوان خود هستند، هرچند كه مي توان ديبالا را جانشين ستاره هايي چون مسي 

و رونالدو قلمداد كرد، اما نبايد فراموش كرد كه همين تبليغات و حاشيه ها 
مي تواند حتي نتيجه اي معكوس براي اين جوان جوياي نام داشته باشد.

دمبله نيامده مصدوم شد
جانشين نيمار در بارسلون خيلي زودتر از آنچه تصور مي شد به يك مرخصي اجباري چهار 
ماهه رفت. عثمانه دمبله، مهاجم تازه وارد بارسا كه با سروصدايي زياد از دورتموند به 
بارسا آمد تا جاي خالي ستاره جنجالي اين تيم يعني نيمار را براي كاتالان ها پر كند در 
جريان بازي مقابل ختافه آسيب ديد تا چهار ماه از ميادين فوتبال دور باشد. دمبله از 
ناحيه تاندون پاي راست دچار آسيب ديدگي شده و گفته مي شود كه دكتر ساكاري او 
را در فنلاند جراحي مي كند. با دوري دمبله از ميدان والورده، سرمربي بارسا كه 
حالا يكي از مهره هاي اصلي خود را از دست داده، مي گويد: »اگر باتجربه تر بود 
اين اتفاق رخ نمي داد.« والورده البته بابت اين مسئله كه اين اولين مصدوميت 
دمبله بوده خوشحال است. او  ادامه مي دهد: »با توجه به شدت اين مصدوميت 
اگر براي بار چندم بود حتماً مشكلات بيشتري براي اين بازيكن ايجاد مي شد. 
او بايد باتجربه تر عمل مي كرد تا دچار اين مصدوميت نش��ود به هر حال حالا 
بايد صبر كند و اين دوران سخت را پشت سر بگذارد و بايد بداند كه همه دچار 
مصدوميت هايي از اين دست مي شوند.« س��رمربي بارسا با اشاره به گزينه 
جانشيني دمبله گفت: »بازيكنان زيادي داريم كه مي توانند در اين پست 

بازي كنند؛ دلوفئو، ويدال سوارس و گومز بعضي از آنها هستند.«

فريدون حسن 
  فوتبال اروپا


